
خبر كوتاه
ناگفته هایی تازه از بیماری و فوت ستاره پرسپولیس

دکتر هاشمیان: گفتند تو علی انصاریان را کشتی
که  است  پزشکی  هاشمیان؛  محمدرضا  دکتر 
نامش طی یکی دو هفته گذشته بسیار بر سر زبان 
انصاریان  علی  معالج  پزشک  عنوان  به  او  افتاد.  ها 
قرار  زیادی  های  هجمه  مورد  قبل  روزهای  طی 
گرفت. حمله به پزشک انصاریان از چند روز قبل از 
فوت او آغاز شد و بعد از درگذشت این پیشکسوت 

شدت بیشتری گرفت.
از  بعد  روز  چند  حالا  اما  هاشمیان  دکتر 
درگذشت انصاریان لب به سخن گشوده و در یک 
نه چندان خوبش  از حال و روز  اینستاگرامی  لایو 
می گوید. صحبت های این پزشک را در ادامه می 

خوانید:
سی تی اسکن نشان دادم؛ گفتند اخلاق را زیر 

پا گذاشته
سی تی اسکن علی انصاریان را نشان دادم و 
خیلی هجمه علیه من آمد و گفتند اخلاق پزشکی 
را زیر پا گذاشته است. بحث آنقدر به حاشیه رفت 
که اگر الان بخواهم حرف بزنم، نمی دانم چه اتفاقی 
می افتد. تا حدی از موضوع را باز می کنم اما آنقدر 
موضوع دارد، می توانم بگویم یکی از سخت ترین 

موارد مبتلا به کرونا بود.
اگر واکسن بود انصاریان زنده می ماند؟

که  کسی  آنفولانزا  در  است  این  بر  قاعده 
واکسن می زند، نمی میرد. قاعده بر این است که 
از کرونا واکسن زدن است. در  راه پیشگیری  تنها 
باید  کرونا  برای  واکسن  که  نداریم  شکی  هم  این 
زودتر می آمد. همین واکسن روسی که به تازگی 

وارد شده، 6 ماه پیش درخواست دادیم بیاید.
با درگیری شدید ریه مواجه بودیم

به عنوان  بیمار)انصاریان(  این است که  بحث 
یک ورزشکار چرا باید به آی سی یو برود؟ چرا باید 
علی انصاریان به ICU برود؟ اگر او آمده سی تی 
اسکنی که نشان دادم چرا حاشیه ساز شد؟ همه 
از آن گفتند چقدر  حرفه ای های کووید 19 بعد 
درگیری ریه های انصاریان زیاد است. من هم گفتم 

با درگیری بسیار شدید ریه مواجه هستیم.
کلیه و کبد انصاریان هم درگیر شده بود

کسی که 10، 11 روز دیر مراجعه می کند و 
سهل انگاری صورت گرفته است. درمان اختصاصی 
اصلا  انصاریان  ریه  درگیری  عدد  بود.  نگرفته  هم 
بود.  کرده  افت  هم  او  کبد  و  کلیه  نبود.  معمول 
تلاش کردیم وضعیت او را بهبود ببخشیم تا بتواند 

بعضی داروها را از طریق کلیه اش دفع کند.
چرا پزشک معالج انصاریان شدید؟

تماس  او  معالج  پزشک  روز  دو  یکی  از  بعد 
گرفت و گفت چون شرایط انصاریان از نظر تنفسی 
 ICU در  باید  است  درگیر  ریه  همه  و  شده  بدتر 
من  از  ببریم.  بالاتر  را  احتیاط  و  شود  بستری 
خواستند که پزشک معالج انصاریان باشم. من هم 
آدم  حال  مریضی  هر  درمان  چون  کردم  استقبال 
را بهتر می کند. از طرفی میناوند حالش بد بود و 

قبول کردم که بالای سر انصاریان باشم.
هیچ وقت در طول درمان وضعیت انصاریان 

نرمال نبود
وضعیت انصاریان از زمانی که من او را دیدم 
تا انتها اکسیژن خونش هیچ وقت نرمال نبود. فقط 
در زمان دمر خوابیدن اکسیژن بالا می آمد. بدون 
ماسک اکسیژن حتی نمی توانست درست اکسیژن 
ترین  پیشرفته  از  ما  بکشد.  نفس  و  کند  دریافت 
من  به  ساعت   48 ظرف  کردیم.  استفاده  سیستم 
گفتند یک آپشن بالاتر برویم و از مسیح دانشوری 
را  جدیدترمان  درخواست  که  کردم  درخواست 
بیاورند تا بیمار بتواند بهتر تنفس کند.  این اتفاق 
توانستیم  سیستم  این  با  شدیم.  مجهز  و  افتاد 
اکسیژن خون علی انصاریان را حفظ کنیم. روزهایی 
شد که بدون ماسک واقعا دچار مشکل می شد. ما 
به او انرژی می دادیم که چیزی نیست و اگر 10 

روز مقاومت کنی، درمان می شوی.
فکر می کنند انصاریان را مثل زمان فوتبالش 

دیده بودم

جاهایی شد که او نتوانست حتی از روی تخت 
پایین بیاید. او می گفت دکتر نمی توانم از تخت 
بگوییم.  را  ها  این  توانستیم  نمی  ما  بیایم.  پایین 
مردم  کنند.  می  تهاجم  خیلی  من  به  الان  مردم 
دقیقه  انصاریانی که 120  علی  احساس می کنند 
فوتبال بازی کرده چرا باید به این روز بیفتد. آنها 
در  دیدم،  را  انصاریان  آن  من  که  کنند  می  تصور 
. ما  حالی که من یک فرد کاملا متفاوت را دیدم 

همه تیم های پزشکی را در کنارمان داشتیم.
کدام پزشکی دوست دارد بیمارش را بکشد؟

می دانستیم خطا در این نوع درمان شانسی 
ندارد. می خواستیم نظریات را دریافت کنیم. تمام 
مسائل در پرونده پزشکی درج شده است. بعضی ها 
می گویند هاشمیان علی انصاریان را کشته است. 
پزشکی  کدام  است؟  کردن  صحبت  نحو  چه  این 
وجود دارد که دوست داشته باشد بیماری را بکشد.

وزارت بهداشت نگذاشت ما در تلویزیون 
حرف بزنیم

نه  بهداشت.  وزارت  از  متاثر هستم  و  متاسف 
تنها در رابطه با علی انصاریان. خیلی وقت ها جوان 
هایی که در کووید فوت کردند، خانواده شان می 
گفتند این با پای خودش آمده بود. چرا فوت کرد؟ 
وزارت بهداشت هیچ وقت شرایطی را مهیا نکرد که 
توضیح  و  شویم  حاضر  ملی  رسانه  و  تلویزیون  در 
بدهیم. فقط گفتند اگر این پزشک ها به تلویزیون 

رفتند، اجازه ندهید صحبت کنند.
باید شرایط را زودتر به مردم می گفتیم

ما شرایط را باید زودتر به مردم می گفتیم. نه 
وقتی علی انصاریان درگذشت، دکتر مسعود صابری 
باره شفاف  بیاید و در صفحه شخصی اش در این 

سازی کند.
برای گرفتن ماسک اکسیژن برای انصاریان 

گدایی کردم
را  مریض  روحیه  دارد  وظیفه  معالج  پزشک 
هم  ماسک  شاید  و  دارد  غرور  که  آدمی  ببرد.  بالا 
دوست نداشته بگذارد. ما این تحمل را به انصاریان 
ماسک  گرفتن  برای  من  بزند.  ماسک  که  دادیم 
تا بتواند  ویژه اکسیژن علی انصاریان گدایی کردم 
راحت تر نفس بکشد. برای آوردن تجهیزات مسیح 
باید  دانشوری می دانید چه کارهایی کردم؟  چرا 
اینطور با من برخورد شود؟ چه کردم جز اینکه تیم 
بالای  همه  و  کردم  جمع  را  درمانی  مختلف  های 

سر بیمار بودیم.
مادرش را بالای سرش بردم تا بفهمد زنده 

است
میدوار جلو رفتیم و تا لحظه آخر امیدمان را 
قطع نکردیم. ایشان در قید حیات بود، همراهانش 
می گفتند از بیرون پیام داده اند که آقای انصاریان 
اعصاب ما خرد  ناراحت می شدم.  فوت کرده. من 
می شد که چرا این حرف را می زنید؟ مادرش را 
بالای سر او بردیم که بفهمد زنده است. حیات دارد.

نمی توانم برخی جزییات را بگویم
هم  بعد  بود.  ما  سر  بالای  فشاری  اینطور 
وجود  زیادی  جزییات  افتاد.  اتفاق  تلخ  حادثه  این 

دارد اما خیلی ها را نمی توانیم بگوییم. یک گروه 
پزشکی بیاید و این مساله را از نزدیک ببیند.

وزارت بهداشت بیاید و همه چیز را بررسی 
کند

آقای جهانپور در وزارت بهداشت! شما که یک 
سی تی اسکن را نگذاشتید ما درباره اش صحبت 
کنیم، خودتان بیایید و جزییات را ببینید تا متوجه 
شوید چه اتفاقی افتاده است؟ قضیه این است که ما 
برای علی انصاریان سنگ تمام گذاشتیم. هرکسی 

که آمد اینطور بود. چون با عشق و علاقه بود.
نه دنبال پول بودیم، نه اسم و آبرو

نه کسی دنبال مسائل مالی بود . نه دنبال اسم 
انسان  یک  که  بودیم  این  دنبال  فقط  بود.  آبرو  و 
ریه  وضعیت  این  با  را  هنرمند  و  ورزشکار  شریف، 
به خیر شود  سانحه ختم  می خواستم  برگردانیم. 
که نشد. ما پیرمردهایی داشتیم که فکر می کردیم 

فوت می کنند اما زنده به منزل رفتند.
خیلی از پزشکان کمک کردند، خیلی ها نه

خیلی از پزشکانی که احساس داشتند، آمدند. 
بیایند  اگر  نیامدند شاید فکر می کردند  خیلی ها 
مشکل ساز می شود. هرکس خواست با دلش آمد و 
کمک کرد. امروز اگر ایرادی گرفته می شود، دیگر 
دیر است. علی انصاریان فوت کرده وزمان گذشته 

است.
قهرمان بدنسازی اوکراین هم فوت کرد

مهرداد  و  انصاریان  علی   ، ووشو  ورزشکار  ما 
اند. دیر مراجعه  میناوند را داشتیم که فوت کرده 
کردن نکته ای است که باید جدی گرفته شود. این 
اشتباه تا انتهای کرونا ادامه دارد. یک نفر 20 ساله 
فوت کرده، اما پیرمردهایی بودند که خوب شدند. 
در تیم ملی فوتسال بانوان هم فوتی داشتیم. فکر 
نکنیم کسی که ورزشکار بوده جزو قربانیان نیست. 
قهرمان بدنسازی اوکراین فوت کرد. دیگر چه می 
خواهید بدانید؟ باید به موقع به بیمارستان مراجعه 

کرد.
به خودمان نجنبیم، امثال انصاریان هم دیگر 

نیستند
آیا آلارم مناسب در کشور ما مشخص است؟ از 
نظر من خیر. فوتبالیست 29 ساله نفت آبادان فوت 
انصاریان  و  میناوند  مثل  را  ها  آدم  یکسری  کرد. 
فوت کردند که محبوب هستند. این ها نیستندو اگر 

به خودمان نجنبیم خیلی های دیگر هم نیستند.
با واکسن شوخی نکنید

می  خواهش  که  است  این  من  دوم  توصیه 
برند  سر  اینکه  نکنید.  شوخی  واکسن  درباره  کنم 
بجنگیم. هر واکسنی که در دنیا درست شده، وجود 
دارد و باید استفاده شود. واکسن خوب است، هرچه 
گیرتان آمد بزنید. اگر در ایران هم ساختند جایی 
تایید می شود و پس خوب است. آنقدر کار خارق 
العاده ای نبوده است. واکسن از اول آمدن ویروس 
بعضی  است  ممکن  شد.  نمی  اعلام  اما  شد  تولید 
عوارض  هم  آنفولانزا  باشد.  داشته  عوارض  هایش 
دارد. این هم ممکن است داشته باشد. عارضه اش 

اما این است که از کرونا نمی میریم.

ما حافظه مان از صحنه های وحشتناک پر 
است

در  است.  فرهنگی  بحث  هم  سوم  توصیه 
ضعف  را  بزرگی  فرهنگی  بحث  کرونا  ماجرای 
ارتباطات  نیستیم.  قدیمی  انسان  دیگر  ما  داریم. 
می  فوت  دارد  نفر  یک  اینکه  خورد.  می  بهم  ما 
اذیت کنیم، چه می شود؟  را  کند بخواهیم همه 
شکایت  بیمار  خانواده  بوده  پزشکی  خطای  اگر 
چیزی  وقتی  اینکه  روند.  می  جلو  و  کنند  می 
است.  اشتباه  کنیم،  درگیر  را  همه  دانیم  نمی 
فوت  که  افرادی  همه  دل  در  آشوبی  یک  الان 
و  بوده  نهادینه  مشکلات  این  دارد.  وجود  کردند 
هرروز فقط آمار فوت را می گذاشتیم. اینها مثل 
 3 بیمارستان  یک  در  یک  بودند.  انصاریان  علی 
پدر  و  مادر  فرزند.  و  مادر  و  پدر  مریض داشتیم. 
اگر  از آی سی یو خارج شدند و پسر فوت کرد. 
مردم این صحنه ها را ندیدند، ما حافظه مان پر 

شده از این مسائل وحشتناک کرونا.
مثل مادر انصاریان زیاد داشتیم

مادر علی انصاریان به عنوان عزیز همه ما، در 
روز مادر به قول فردوسی پور بدترین هدیه را می 
گیرد، خیلی سختی کشید. او را قبل از مرگ پیش 
علی بردم تا روز عید او را ببیند. چند ساعت بعد 
علی فوت کرد. ما از نمونه های مادر علی انصاریان 

زیاد داشتیم.
این نوع درمان در تاریخ کرونا وجود نداشت

اگر فکر می کنید هرگونه کوتاهی برای علی 
در  را  درمان  نوع  بیشترین  بدانید  شده،  انصاریان 
کل کشور برای او دادیم. همراهانش می دانند چه 
کارهایی برایش کردیم. ما دو پرستار برای اولین بار 
در تاریخ برای انصاریان گذاشتیم. بدانید اگر برای 
انصاریان مشکل بوده، برای همه فوتی ها با شرایط 

بدتر وجود داشته است.
از رفتار خانواده انصاریان تبعیت کنیم

از  بیشتر  هیچ کس  هستیم.  ناراحت  ما  همه 
مادر علی انصاریان ناراحت نیست. یک مقدار رفتار 
آنها را تبعیت کنیم. کمی اجازه بدهیم دور و بر او 
چگونه می گذرد؟ انصاریان شرایط مناسبی نداشت، 
نه در بدو ورود و نه وقتی که نیاز به اکسیژن پیدا 
کرد. این را بدانید این نوع برخورد و بحث در کشور 

ما نهادینه می شود.
چرا باید این همه فحش بشنوم؟

این موضوع عدم اعتماد می آورد. فردا درباره 
اتفاق  این  کند.  می  پیدا  ادامه  دیگر  های  خیلی 
شروع یک واکنش متقابل است. اصلا جالب نیست. 
را  مریض  فلان  بگویند  اگر  بعد  به  این  از  هم  من 
همه  این  باید  چرا  کنم.  می  فکر  را  امروز  ببین، 
رفتم  من  باشم؟  نگران  باید  چرا  بشنوم؟  فحش 

کمک بکنم نه اینکه پول در بیاورم.
من داور مسابقه فوتبال نبودم

خودم  من  نبودم؛  فوتبال  مسابقه  داور  من 
جزوی از این تراژدی هستم. من کنار مریضم بودم. 
از ویروس جهش  او بودم. من  من مدام بالای سر 
یافته نمی ترسیدم؟ یک دقیقه می توانستند بالای 
سر مریض بایستد؟ این نوع برخورد در یک کشور 

سابقه اش را در دنیا ندیدم.
وجدانم راحت است که همه کار برای 

انصاریان کردم
ناراحت نیستم از اینکه وزارت بهداشت آن بلا 
از  هم  امروز  نداد.  من  به  دارو  و  آورد  من  سر  را 
از بیمارستان دیگری تجهیزات و دارو  پزشکی که 
خدایی  ندارد.  ایرادی  کنند،  نمی  حمایت  را  برده 
بالایی سر هست و من خیالم راحت است. وجدانم 
را  شخصی  تا  گذاشتم  ام  زندگی  از  است.  راحت 
نجات بدهم اما نتوانستم. هیچ کدام از ما نتوانستیم 
این کار را بکنیم. همه کار برای علی انصاریان انجام 
من  شرایط  این  با  نداشتم.  چیزبیشتری  و  دادم 
هستم و نیاز به آرامش از وزارت بهداشت و جاهای 
دیگر ندارم. خداوند متعال این صحنه ها را ببیند 

و کمکم کند. 

اتوماسیون اداری فدراسیون فوتبال یا باشگاه؟ چه کسی نامه وریا را لو داد؟
استقلال از غلامی و قایدی شکایت کرد، از غفوری نه

بعد از اتفاقاتی که برای وریا غفوری در جریان دیدار تیم های استقلال و نساجی از هفته چهاردهم 
تا کاپیتان  باعث شد  و  داد  پایان رسید، رخ  به  آبی پوشان  برتری یک گله  با  برتر، که  لیگ  رقابت های 
استقلال ورزشگاه را با عصبانیت ترک کند، روز شنبه اسنادی از باشگاه استقلال رسانه ای شد که نشان 

می داد مدیران این باشگاه از کاپیتان خود به کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال شکایت کرده اند.
این شکایت که به امضای احمد مددی، مدیرعامل استقلال رسیده و خطاب به رئیس کمیته اخلاق 
نوشته شده، ماجرای قرارداد جدیدی که وریا غفوری در ابتدای فصل با باشگاه استقلال امضا کرده را 
این  هواداران  توسط  استقلالی ها  مدیرعامل  علیه  باعث شود هجمه عجیبی  موضوع  این  تا  داده  شرح 
تیم ایجاد شود که چرا مددی یا باشگاه از کاپیتان محبوب آبی پوشان شکایت کرده اند آن هم به خاطر 
این  اما نکته ای که در  بازیکن هم استقبال کرده است،  قراردادی که مدیر قبلی منعقد کرده و طبعا 
میان مغفول مانده و تقریبا کسی به آن رسیدگی نکرد این موضوع است که بعد از افزایش قرارداد غیر 
عرف برخی بازیکنان استقلال که با این تیم قرارداد داشته و با چند برابر شدن قراردادهای شان در زمان 
سعادتمند حاضر به ماندن در جمع آبی پوشان شدند، کمیته اخلاق که طبق اساسنامه فیفا می تواند حتی 
به قراردادهای مشکوک و غیر عرف مالی بازیکنان با باشگاه ها نیز ورود کند، در این ماجرا دخالت و از 
باشگاه استقلال درخواست کرده است تا در سندی محرمانه نسبت به این موضوع واکنش نشان داده و 

توضیحات لازم را به این کمیته بدهد.
نیز  نداده است و حتی پیگیری ها  انجام  از وریا غفوری شکایتی  باشگاه استقلال  بنابراین درواقع 
نشان می دهد هیچ شکایتی از کاپیتان استقلال در فدراسیون فوتبال به ثبت نرسیده و رسانه ها درواقع 
پاسخ استعلام کمیته اخلاق که آن هم به صورت محرمانه بوده است را منتشر کرده اند و حال این سوال 
و پرسش و ابهام به وجود می آید که آیا قصد و غرضی در کار بوده است تا بعد از ماجراهایی که وریا 
غفوری هنگام تعویضش رقم زده و حواشی ای را ایجاد کرد با انتشار متن پاسخ استعلام باشگاه استقلال 
که در آن رقم و عدد قرارداد غفوری نیز مشخص است این بازیکن نزد هواداران این تیم خراب شود و 

یا پای مسائل دیگری در میان است؟
در این نامه عنوان شده که غفوری با وجود داشتن قرارداد تا پایان لیگ بیستم، قرارداد دو ساله ای 
است.  او شده  قرارداد  افزایش  باعث  امضا کرده که  استقلال  باشگاه  با  زمان مدیریت سعادتمند  را در 
طبق قرارداد قبلی وریا باید در این فصل 2 میلیارد و 700 میلیون تومان از استقلال دستمزد دریافت 
می کرد، اما قرارداد او با افزایش بیشتر از صددرصد به 6 میلیارد افزایش پیدا کرده است. از سوی دیگر 
قرارداد این بازیکن برای سال دوم )فصل 1401-1400( به 8 میلیارد خواهد رسید که افزایشی کاملا 

چشمگیر است.
 اصل ماجرا چه بود؟

همزمان با انتشار این خبر برخی کانال ها و پیج های هواداری مدعی شدند این اقدام به تلافی رفتار 
از  استعلام  و  پیگیری ها  از  اما پس  است،  رقم خورده  نساجی مازندران  با  بازی  وریا غفوری در جریان 
فدراسیون فوتبال مشخص شد اصلا شکایتی در کار نیست بلکه این نامه در پاسخ به درخواست کمیته 
اخلاق ارسال شده و حتی تاریخ نامه نشان می دهد که اصلا نامه مذکور مربوط به امروز و دیروز نیست 
بلکه دو ماه پیش این نامه به کمیته اخلاق ارسال شده است. از طرفی هیچ شکایتی از سوی باشگاه 
استقلال علیه وریا غفوری در دبیرخانه فدراسیون فوتبال ثبت نشده است و این ماجرا نشان می دهد در 
این ماجرا شیطنتی صورت گرفته تا به این ترتیب به نوعی تداعی شود که باشگاه استقلال علیه بازیکن 

خود اقامه دعوا کرده است.
 شکایت از بازیکن چرا؟

در همین بین نیز خبر رسید باشگاه استقلال از بازیکنانی مانند عارف غلامی و مهدی قایدی به 
با  کمیته اخلاق شکایت هایی را مطرح کرده است چراکه غلامی و قائدی هم دو بازیکنی هستند که 
فسخ قرارداد، قرارداد جدیدی با چند برابر ارزش نسبت به قرارداد اصلی امضا کرده اند. پیگیری ها نشان 
می دهد احمد مددی، مدیرعامل استقلال نسبت به قرارداد این 2 بازیکن به کمیته اخلاق شکایت کرده 

و خواهان رسیدگی به این موضوع شده است و این خبر صحت دارد.
حال اینکه مدیرعامل استقلال چرا از بازیکنان شکایت کرده درحالی که آنها در گذشته در توافق 
با مدیرعامل وقت استقلال قراردادهای جدیدی به امضا رسانده و حالا باید به هر نحو ممکن این باشگاه 
به تعهداتش عمل کند خود یک ابهام بزرگ است و این درحالی است که بازیکن جماعت نشان داده 
در مذاکرات و رایزنی با باشگاه ها همیشه با دست بالا صحبت کرده و به دنبال پول بیشتر است و حالا 
هم که این اتفاق به صورت قانونی افتاده پس مطمئنا آنها هرگز از تخفیف دادن دوباره کوتاه نخواهند 
آمد و در این بین مددی نیز بهتر بود به جای شکایت از بازیکنان از احمد سعادتمند که سر منشأ ایجاد 
چنین مشکل بزرگی به شمار می رود و استقلال را دچار این چالش بزرگ کرده است به کمیته اخلاق 

شکایت می کرد. 
در هر صورت قضیه بازیکنانی که قراردادشان به پایان می رسید با آنهایی که قرارداد داشتند 180 
درجه متفاوت است و منطق حکم می کرد تا قرارداد بازیکنان تمدیدی با افزایش عرف قرارداد که تقریبا 
بین 20 تا 30 درصد سال گذشته بوده تمدید شود اما اینکه چرا قرارداد بازیکنانی که قرارداد داشته و 
طبق قانون باید استقلال را با همان رقم قبلی همراهی می کردند 100 تا 300 درصد افزایش پیدا کرده، 
سوالی است که بدون شک هیچ کس بهتر از مدیرعامل و معاون اقتصادی وقت باشگاه نمی تواند در این 

زمینه پاسخگو باشد.
 مقصر اتوماسیون اداری فدراسیون فوتبال است؟

تکذیب  کاملا  را  وریا غفوری  علیه  نیز هرگونه شکایتی  استقلال  باشگاه  مدیران  راستا  در همین 
بهترین سندی  استقلال  باشگاه  و  فوتبال  فدراسیون  اداری  اتوماسیون  مدعی شدند سیستم  و  کردند 
ارسال شده  از سوی مددی  بر اساس درخواست کمیته اخلاق  نامه  این  اثبات کند  است که می تواند 
استعلام محرمانه  پاسخ  ثبت  به جز  این حال  نداشته اند.با  استقلال درخواست شکایت  مدیران  و  است 
کمیته اخلاق درخصوص قرارداد کاپیتان استقلال در اتوماسیون اداری فدراسیون فوتبال، این نامه در 
اتوماسیون اداری باشگاه استقلال نیز به ثبت رسیده و به نظر می رسد در هر صورت یکی از این دو نهاد 
یعنی باشگاه استقلال یا فدراسیون فوتبال درخصوص علنی شدن این نامه که بیشتر از هر چیزی افشای 
رقم قرارداد کاپیتان استقلال را هدف قرار داده است مقصر بوده اند و این درحالی است که تا لحظه 
تنظیم این گزارش احمد مددی، مدیرعامل استقلال نیز در این خصوص واکنش نشان نداده و اگر روال 
به همین منوال باشد متهم اصلی باشگاه استقلال و شخص او باقی خواهد ماند چراکه دقیقا این موضوع 
بعد از رفتار ناپسند کاپیتان استقلال و شایعه قهر او رسانه ای شده و باید منتظر تبعات بعدی باقی ماند.

 دشمن استقلال در درون!
اول کسب عنوان  به عنوان مدعی  را  از روزی که استقلال محمود فکری صدرنشین شده و خود 
قهرمانی معرفی کرده است هربار و بعد از هر دیدار این تیم حاشیه های زیادی از اردوی استقلالی ها 
بیرون زده که نتایج این تیم را تحت شعاع قرار داده است البته این حاشیه ها برای همه تیم های فوتبال 
ایران کم یا زیاد وجود دارد اما اینکه چرا استقلال حتی با وجود پیروزی در مقابل حریفان بعد از هر بازی 
باید با مشکلات مشابه و دعواهای خانوادگی دست و پنجه نرم کند یک سوال بزرگ بی پاسخ است که 
تنها در این مدت فقط هواداران و دوستداران این تیم را آزار داده و جوابی هنوز برای آن پیدا نشده است.

اعضای  و  مدیرعامل  تا  گرفته  تیم  این  کادرفنی  و  بازیکنان  از  استقلالی ها  می رسد  به نظر  البته 
هیات مدیره بیشتر به دنبال خودزنی هستند و این خودشان هستند که برای رسیدن به موفقیت و مدارج 
بالاتر مقابل خودشان مانع ایجاد کرده و انگار بدون توجه به احساسات هواداران میلیونی خود می خواهند 
یک بار دیگر با ناکامی لیگ را به پایان برسانند. درواقع از همان هفته اول که پنجره های این باشگاه بسته 
بود که البته حالا هم بسته است، تا حالا که به دفعات شاهد در اختیار قرار دادن بسیاری از بازیکنان از 
جمله اسماعیلی، دیاباته و میلیچ و غیره به کمیته انضباطی باشگاه بودیم و البته برخوردهای کادرفنی 
با بازیکنان در کنار نداشتن ثبات فنی و تاکتیکی و نمایش های غیرقابل قبول این تیم باعث شده است تا 
حداقل در این بازه زمانی امیدواری ها به آینده استقلال کمرنگ شود و اگر چاره عاجلی برای این موضوع 

اندیشیده نشود مطمئنا در آینده باز هم حسرت، نصیب استقلال و هوادارانش خواهد شد. 

با تجربه ای که جور پرسپولیس را می کشد
پرسپولیس رفته رفته به عادت قدیمی خود یعنی پیروزی با حداقل گل بازگشته و با همین سبک 
و سیاق به صدرجدول نزدیک می شود. سرخپوشان در دوران برانکو ایوانکوویچ حتی در بدترین روزهای 
خود هم عادت داشتند بازی های خود را  حتی اگر شده با یک گل پیروز شوند و به هر نحو ممکن سه 
امتیاز را از آن خود کنند. شاگردان یحیی با ادامه این روند می توانند قهرمانی نیم فصل را هم از آن خود 

کنند و بی سر و صدا، رقیب همشهری خود یعنی استقلال را از صدرجدول پایین بکشند.
کاپیتان  در فصل جاری سیدجلال حسینی،  پرسپولیس  بازیکنان  کلیدی ترین  و  مهم ترین  از  یکی 
سرخپوشان است که در 39 سالگی همچنان کم اشتباه ظاهر شده و با رفتن شجاع خلیل زاده، نقش کلیدی او 
پررنگ تر از همیشه شده است. در واقع خالی شدن خط دفاعی پرسپولیس دست گل محمدی را در پوست 

گردو قرار داد و نبود کنعانی زادگان یا سیدجلال این تیم را با مشکل بزرگی رو به رو می کند.
به همین دلیل است که سیدجلال حسینی در 14 بازی خود در فصل جاری هیچ کارت زردی نگرفته 
است و در این در حالی است که خط دفاعی پرسپولیس بهترین عملکرد از نظر دریافت گل دارد. در واقع 
کاپیتان سرخپوشان با درک نیاز گل محمدی و نبود بازیکنی قابل اتکا روی نیمکت، نه وارد حواشی در حین 
بازی شده و نه خطای منجر به کارت زرد انجام داده است. در مقام مقایسه باید به دریافت چهار کارت زرد 

توسط حامد لک اشاره کرد که در جریان بازی وارد درگیری ها و برخوردها هم نمی شود!
از طرفی او نشان داده در برد و باخت های پرسپولیس تعیین کننده است. تنها شکست پرسپولیس 
در فصل جاری زمانی رقم خورده که سیدجلال حسینی به علت مصدومیت در ترکیب قرار نداشت و این 

تیم به آلومینیوم اراک باخت و در بازگشت مجددا نقش تعیین کننده خود را ایفا کرد.
عجیب تر اینکه او دومین گلزن برتر تیمش است. سیدجلال با زدن یک گل سه امتیازی و همینطور 
با  امتیاز  گل نخست مقابل شهرخودرو، سهم به سزایی در پیروزی های تیمش داشته است. کسب 6 

دخالت مستقیم او نشان از نقش کلیدی سیدجلال برابر گل محمدی دارد.
تمامی این آمار و ارقام مثبت و قابل اتکا در شرایطی است که او در ابتدای فصل جاری و قبل 
از رفتن شجاع خلیل زاده به نیمکت نشین تیم یحیی گل محمدی تبدیل شده بود و اگر مثلا در نقل و 

انتقالات از این تیم جدا می شد، معلوم نبود چه بلایی به سر نایب قهرمانی آسیا می آمد.
در هر حال گل محمدی باید خوشحال باشد که بازیکنی را در اختیار دارد که در 39 سالگی می تواند 

متر و معیاری برای زندگی ورزشی سالم باشد.

جنجال غذای پرسی در باشگاه استقلال
صدرنشین  روزها  این  که  تیمی  استقلال،  باشگاه  در  وضعیت 
لیگ برتر ایران است، چندان مساعد به نظر نمی رسد. شایعه اختلاف 
بازیکنان  اختلاف  شایعه  بالاتر  سطحی  در  و  فنی  کادر  با  بازیکنان 
است؛  داده  آزار  را  تیم  این  باشگاه، حسابی  مدیریت  با  فنی  کادر  و 
که  هستند  نگران  روزها  این  استقلال  بی شمار  هواداران  به طوری که 
بین  از  را  تیمشان  تمرکز  ریزودرشتی،  بروز چنین حاشیه های  نکند 
ببرد و آنها را از رسیدن به هدف تازه شان که همانا شکستن طلسم 
بار در فصل  برتر است، دور کند. استقلال آخرین  قهرمانی در لیگ 
دوازدهم با امیر قلعه نویی به قهرمانی رسیده و هشت فصلی می شود 
در  موضوع  این  است.  نرسیده  لیگ  در  قهرمانی  جام  به  که دستش 
حالی رخ داده که رقیب سنتی آنها یعنی پرسپولیس، در چهار فصل 
اخیر جام قهرمانی را بالای سر برده و حالا هم در صورتی که بازی های 
صدر  دوباره  می تواند  بگذارد،  سر  پشت  پیروزی  با  را  عقب افتاده اش 

جدول را از استقلال پس بگیرد.
البته شرایط آبی ها در این فصل متفاوت و تا حدودی عجیب و غریب 
به عنوان سرمربی  از روی کارآمدن محمود فکری  بعد  آنها  شده است. 
جدید، در نتیجه گیری تقریبا خوب عمل کرده اند و فعلا بعد از 14 بازی، 
با 26 امتیاز، صدرنشین لیگ برتر هستند. با وجود این، از همان روز 
نخست تا همین الان، حواشی دست از سر باشگاه استقلال برنمی دارد؛ 
یک روز از ضعف محمود فکری در مربیگری گلایه می کنند و روز دیگر 
اسنادی را از دل باشگاه بیرون می دهند تا اندک تمرکز باقی مانده هم 
از دست برود. البته محمود فکری توانسته با تمام حواشی ای  که از روز 
نخست تا به الان با آن دست و پنجه نرم کرده، تیم را صدرنشین نگه 
دارد و در آخرین بازی  خود نیز نساجی را در ورزشگاه آزادی با گل 
دقایق پایانی فرشید اسماعیلی ببرد. برخلاف دیگر لیگ های معتبر دنیا، 
استقلال درست از وقتی که سه امتیاز آخر را به دست آورده، بحران های 
جدیدی را تجربه می کند که ابعادش تمامی ندارد. اولین اتفاق مهمی 
که این تیم را وارد حاشیه تازه کرد، رفتار وریا غفوری، کاپیتان باتجربه 
این باشگاه، هنگام تعویض بود؛ او که به شدت عصبانی به نظر می رسید، 
ابتدا لگدی به بطری آب کنار زمین زد و بعد هم مستقیما راهی رختکن 
شد و سپس هم بدون )احتمالا( اجازه کادر فنی ورزشگاه را ترک کرد. 
محمود فکری بعد از بازی دلیل عصبانیت وریا را این طور توضیح داد که 
چون توپ کمی به او در جریان بازی با نساجی می رسید، ناراحت بود و 

عصبانیتش دلیل دیگری نداشت.
 با این وجود، عصبانیت کاپیتان فقط بخشی از مشکل استقلالی ها 
بعد از آن بازی بود؛ چون به طرز باورنکردنی ای بازیکنان این تیم یکی 
پس از دیگری در میسکدزون ورزشگاه آزادی از معضل تازه تیمشان 

اینکه  است؛  نورعلی نور  دیگر  یکی  این  پرسی!  غذای  زدند؛  حرف 
باشگاهی با قدمت و افتخار استقلال، تیمی که این روزها صدرنشین 
لیگ است، با بازیکنانش بر سر وعده های غذایی به مشکل برخورده 
باشد. بازیکنان استقلال در اقدامی هماهنگ از ضعف مدیریت باشگاه 
از جنجالی ترین حواشی دامن  از آن مهم تر به یکی  پرده برداشته و 
برداشتند.  پرده  بازیکنان  برای  نوع غذا)!(  از وجود فقط یک  و  زدند 
می گوید:  در این باره  تهرانی،  آبی پوشان  مهاجم  مطهری،  ارسلان 
» شرایط که افتضاح است و نمی دانم آقای مددی چه می کند، ولی فکر 
می کنم می توانند بیایند و بگویند مشکل چیست. ما به هتل رفتیم 
حرف زدن  دادند.  ما  به  پرسی  و  کرده اند  پرسی  را  غذا  می گویند  و 
درباره این مسائل خیلی بچگانه و مدرسه ای است«. رشید مظاهری، 
استقلال  راهی  تراکتور  از  تابستان  همین  که  باشگاه  این  دروازه بان 
شده و یکی از بهترین خریدهای فصل این باشگاه محسوب می شود، 
دیگر بازیکنی است که درباره غذای پرسی گلایه می کند و می گوید: 
» فکر می کنم مدیران تیم باید خودشان را جمع کنند، ما را خسته 
کرده اند. اینکه تنها یک پرس غذا بدهند و در اطراف تیم پیدایشان 
بازیکن می دهند  به  غذا  نوع  تیم ها چند  تمام  در  که چه؟  نمی شود 
تیم  به  غذا  نوع  یک  اینجا  ولی  بخورد،  غذا  خودش  میل  مطابق  تا 
فرشید  کند«.  آن صحبت  درباره  آدم خجالت می کشد  که  می دهند 
اسماعیلی، گل زن استقلال در بازی برابر نساجی نیز نارضایتی خود از 
تغذیه بازیکنان استقلال را این طور بروز می دهد: »به مسجدسلیمان 
می رویم، غذا را پرسی می کنند و می گویند این قدر غذا بخورید. چمن 
دوست  اگر  خب  آن ور.  روز  یک  و  هستیم  این ور  روز  یک  و  نداریم 
ندارید تیم نتیجه بگیرد، رک بگویید. اگر نمی خواهید محمود فکری 
بماند، خب رک بگویید؛ این قدر مرد هست که ول کند و استعفا بدهد. 
واقعا شرایط عجیب و غریب است. اینجا استقلال است، اما امکاناتش در 
حد تیم های ته جدولی است، ولی متأسفانه مردم و هواداران فقط 90 
دقیقه بازی را می بینند«. سیاوش یزدانی، مدافع استقلال نیز با اشاره 
و شخصیت  شأن  »در  می گوید:  استقلال  در  به وجود آمده  معضل  به 
بازیکن استقلال نیست که بیاید درباره غذا حرف بزند، اما شرایط الان 

به این شکل است«.
داشته  وجود  مالی  مشکلات  لیگ برتری  تیم های  بین  در  اینکه 
تیم ها  از  بسیاری  نیست؛ همین حالا  پیچیده ای  باشد، مورد چندان 
باشگاه  استقرار  محل  هتل های  به  استقلال  باشگاه  همین  از جمله 
بدهی دارند. شرکت های هواپیمایی و مجموعه هایی که زمین تمرین 
از آنها اجاره می شود نیز دیگر طلبکارانی هستند که باشگاه ها را مورد 
مؤاخذه قرار می دهند؛ اما اینکه تیمی در سطح لیگ برتر و به بزرگی 

باشگاه استقلال مشکل دادن غذا به بازیکنانش را داشته باشد، از آن 
حرف هایی است که باورش به این سادگی ها امکان پذیر نیست. شاید 
اشاره می کردند،  این مورد  به  بازیکنان استقلال  از  نفر  اگر یکی، دو 
تا  از خط دروازه  از کنارش عبور کرد، ولی وقتی  به سادگی  می شد 
باشگاه هستند، مشخص است  پرسی  باشگاه درگیر غذای  مهاجمان 
قائدی، ستاره جوان  است. مهدی  فاجعه آمیز  زمینه  این  وضعیت در 
تیمش  متعدد  مشکلات  به  اشاره  با  فکری،  محمود  تیم  حمله  خط 
غذا  ما  به  »پرسی  می گوید:  و  می کند  غذا  موضوع  به  هم  اشاره ای 
می دهند و می گویند یک غذا بیشتر به هر بازیکن ندهید. دو دست 
لباس بیشتر نمی دهند. آن روز در تمرین با بازیکنان سنگ و شیشه 
کسی  چه  تیم  صاحب  نمی دانیم  می کردیم.  جمع  انقلاب  زمین  در 
استقلال  به  که  فشارهایی  درباره  هم  شجاعیان  داریوش  است؟«. 
وارد می شود، می گوید: »می خواهم نکاتی را بگویم که شاید برخی ها 
نمی دانند. ما زمین تمرین خیلی بدی داریم. باورتان نمی شود و شاید 
قشنگ نباشد، اما باشگاه استقلال برای وعده های غذایی خود در هتل 
هم مشکل دارد. شاید برخی ها بدشان بیاید که من این حرف را بزنم، 
مگر می شود  داشتیم.  غذا  مدل  دو  می رفتیم  هتل  به  که  بار  هر  اما 
بازیکنی کلا گوشت دوست  تیمی یک مدل غذا داشته باشد؟ شاید 
همه  این  با  تیمی  باشد؟  این گونه  تیمی  می شود  مگر  باشد.  نداشته 
هوادار نباید این گونه باشد. از اول فصل پشت هم بودیم، ولی ما حس 
می کنیم تنهاییم و کسی را نداریم«. محمد دانشگر، مدافع استقلال، 
پا را فراتر می گذارد و با تشبیه وضعیت باشگاه به پادگان به موضوع 
عجیب تری اشاره می کند: » بدانید که خیلی مشکلات داریم و با آن 
دست و پنجه نرم می کنیم. الان انگار در پادگان هستیم. هر تیمی که 
هتل می رود، حداقل سه منو غذا دارد، اما برای ما می گویند بچه ها 

زیاد غذا می خورند و یک مدل غذا بدهید!«. 
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